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Tisztelt Képviselő-testű let! 

A munkám alapvető és meghatározó feladata a főváros , a kerületek és önkormányzati cégek 
közötti kommunikáció fenntartása, a jó gyakorlatok, a kreatív gondolatok felkarolása, 
azoknak a kerületünkbe való beillesztése. Ez fordítva is igaz, a kerületünkben alkalmazott 
számos jó példákat viszem tovább, hogy minél szélesebb körben terjedjenek el. 
Az elmúlt időszakban is igyekeztem napi szinten nyomon követni a városunk történéseit 
önkormányzati ügyekben, ki, milyen megoldásokat talál a felmerülő problémákra illetve 
milyen fejlesztéseket tud végrehajtani a szűkös anyagi források ellenére. A helyi 
önkormányzati vezetőkkel , képviselőkkel folytatott szakmai beszélgetések mellett 
konferenciákon és egyeztetéseken gyűjtöttem össze az ismeretanyagokat. 
Az idei tájékoztatóm a megszokottnál nagyobb terjedelmű , ez egyrészt annak köszönhető , 

hogy a járvány után felpezsdült a város és az elmaradt terveket egyszerre indították, 
másrészt a jobban érthetőség kedvéért néhány ügyet bővebben kifejtek. 

Beszámolómat az alábbi három téma köré csoportosítom , amelyek egyrészt több kerületben 
kiemelt szerepet kaptak és hasonló megoldásokat alkalmaznak, illetve olyan helyi , speciális 
ügyek, amelyek különlegessége miatt teszek említést a beszámolóban. 

• a kerületben lakókkal, civil szervezetekkel , csoportokkal kapcsolattartás 

• helyi vállalkozók bevonása a kerület vérkeringésébe 

• kisebb értékű beruházások, fejlesztések 

Mindhárom témakör közös vonása, hogy az itt lakók életminőségét pozitív irányba 

befolyásoljuk. Tudjuk, hogy az embereknél ez a fogalom , egy saját, szubjektív becslésen 
alapul , de hiszem, hogy az Önkormányzat, a Hivatal és a cégeink képesek javítani rajta , 
legalábbis ami a környezeti életkörülményeiket érinti. Hiszen erre az érzésre nagymértékben 
hatást gyakorol, ha polgáraink egy biztonságos, tiszta közegben élhetnek, ügyfélbarát 
kiszolgálást kapnak, friss, pontos hírekből tájékozódhatnak, a szabad idejüket kellemes 
környezetben, széles körű programlehetőségek között válogatva tölthetik. 
A lentebb leírt konkrét ügyek többsége már vagy megvalósult, vagy folyamatban van, 
szakmai háttéranyagok és előterjesztések is rendelkezésre állnak. 



Korreláció a kerületben élőkkel 

Alapelvnek a közös gondolkodást és a hosszú távú kapcsolattartást lehet megfogalmazni. 
Egy haladó kerületnek elkötelezettnek kell lennie a nyitott döntéshozatal és a lakosság minél 
nagyobb fokú bevonása, aktiválása mellett. Ez azt jelenti , hogy a városvezetés a fontos 
kérdésekben nem akar az emberek megkérdezése, véleményeik, céljaik, elvárásaik 
megismerése nélkül dönteni. Ennek megvalósítására több jó példa is található a 
városunkban, a legmagasabb fokú lehetőség a bevonásra a helyi közösségi költségvetés 
bevezetése. 
Egy ilyen programban a költségvetésünkből egy bizonyos összeg felhasználására a 
kerületben élők tehetnek javaslatot. Fővárosi szinten és több kerületben is működő project, 
kidolgozott feltételekkel, döntési mechanizmussal , bevezetése nem igényel különösebb 
előkészítést és erőforrásokat. Indulásként tematizálni is lehet a pályázati kiírást, pl. 
energiahatékonyság, közösségépítés, közterek felújítása ügyekben várunk ötleteket. 
Ajánlott, ha az egyéni pályázók mellett külön támogatjuk a kis közösségek, vállalkozások 
ötleteit is. Figyelembe véve a költségvetésünk nagyságrendjét, javasolt erre 250 M Ft-ot 
elkülöníteni. 
Ezzel akár összekapcsolható az ötlet és annak megvalósítására kiírt önkormányzati 
pályázat. Itt is szintén meghatározott célokra várunk javaslatokat kis közösségektől , egy-egy 
utca vagy tér szépítése, gondozása, óvodakerítés festés , zöldfalak létrehozása stb. A 
városban számos nagyszerű és formabontó ötlet kapott így lehetőséget a megvalósulásra. 
Ami itt is fontos, hogy az önkormányzatnak egyfajta mentorként végig kell kísérni a projektet, 
a szervezési és gazdasági kérdésekben segítséget szükséges nyújtania. Vannak olyan 
esetek is, amikor az önkormányzat pénzt takarít meg, hiszen egy park rendberakása 
önkéntesek bevonásával gazdaságosabb. 
Egyre több kerületben ismerik fel, hogy nagyobb mértékben szükséges támogatni a kis 
közösségeket, mert ezek erősödése hozzájárul a kerület fejlődéséhez . A kis közösségek 
alakulhatnak, azonos érdeklődési kör, egy cél érdekében, de lokálisan is. 
Az utóbbira jó példa az Utcaközösség, nálunk is elindult a folyamat, Makai Ferenc 
képviselőtársam választókerületében, a munkájának köszönhetően már közös gondolkodás 
után, együttesen tudják képviselni a kérdéseiket, igényeiket, ami ezáltal hatékonyabbá teszi 
az együttműködést az Önkormányzattal is. 
Az Önkormányzat segítségét a projektjeik magvalósításához nyújtott anyagi hozzájárulás 
mellett, szakmai támogatással és a találkozóik lebonyolításához helyszín biztosításával 
járulhat hozzá a rendszeres működésükhöz. 

Szintén tud az Önkormányzat hathatós pártfogást biztosítani, az önkéntesek 
koordinációjában. A kerületünkben is számtalan kis csoport vagy akár egyéni önkéntes van, 
aki különböző területeken tudna segítséget nyújtani, viszont az együttműködésük központi 
adatbázis és irányítás nélkül kevésbé hatékony. 
Megoldásként, már vannak működő applikációk, ahol a bejelentkezés után, mindenki 
megtalálja a számára megfelelő területet. Itt feladat, hogy a beérkező ötleteket, illetve a 
felmerült igényeket folyamatosan figyelemmel kísérjük, rögzítsük és szervezésben is 
segítsük. 
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Általános kapcsolattartás egyik jó példája, amihez hasonló az elmúlt évben nálunk is elindult, 
amikor az Önkormányzat és a Hivatal „házhoz megy". 
Örökölt sajátossága a magyar embereknek, hogy irtóznak mindenféle hivatali ügyintézéstől , 

sokszor előre ítélkeznek, holott a kerületi hivatalok, cégek munkatársai az eléjük kerülő 
ügyeket a legjobb szaktudásuk és jóindulatuk mellett igyekeznek megoldani. Ennek az 
ellentmondás feloldásának az egyik módja, ha az emberek közé visszük, milyen ügyekben 
fordulhatnak hozzánk, milyen segítséget képes adni az Önkormányzat és a hivatal. 
Forgalmas helyeken, piacon, bevásárlóközpontban, akár tematikusan felosztásban lehet egy 
ideiglenes „irodát" nyitni, bemutatni a különböző osztályok részlegek tevékenységét és 
egyben a lakosság igényeit is fel lehet mérni. 
Konkrét kérdéskörhöz információs vonal kialakítása. Mindig akad olyan témakör, ami az 
átlagnál jobban érdekli az itt élőket és bár mindent megteszünk az információk célba jutása 
érdekében, sokszor nem jó felületen adnak negatív véleményt ennek vélelmezett hiányáról. 
Ezért érdemes egy-egy olyan ügyet, amikben a közérdeklődésre nagyobb mértékben 
számíthatunk, külön kezelni , erre könnyen használható információs felületet biztosítani. 

Energiahatékonysági iroda működtetése 

Talán ennél aktuálisabb időpontban nem is lehetne elindítani, az elszabadult rezsiárak miatt, 
nagyon sokan nincsenek tisztában a rájuk váró nehézségekkel, illetve, hogy mi az amit 
tudnak tenni az otthonukban, hogy mégis vállalható keretek között tarthassák az 
energiafogyasztásukat. Egy ilyen iroda megvalósítását pályázat útján nyert pénzből és 
szakértő önkéntesek bevonásával lehet hosszú távon fenntartani. Amíg nem készül el, addig 
is információs napokat, tájékoztató kampányokat lehet szervezni , önkéntes energiatámogató 
és -mentor hálózat kiépítését elkezdeni. 

Közösségi kert 

Szintén egy aktuális project lehet a kerületben, hiszen a Covid járvány balkonkertészei 
szeretnék nagyobb területen hasznosítani a megszerzett tudásukat, de az elszabadult 
élelmiszer árak miatti kényszerű megoldás, vagy akár csak az, hogy az urbánus 
környezetben nehezebb hozzájutni friss, vegyszermentes zöldség-gyümölcshöz, már 
létjogultságot biztosít a létrehozásukra. 
A közösségi kertek friss terményeket biztosítanak, segítenek összébb kovácsolni a helyi 
közösséget, de a természettel való közvetlenebb és ezáltal egészségesebb kapcsolatot is 
erősítik . A közösségi kertek általában önkormányzati és/vagy civil szervezetek 
támogatásával jönnek létre, de sokszor vállalatok, cégek is állnak mögöttük, de a legjobb 
megoldás a fentiek vegyes konstrukciójában, 
Az önkormányzat már nagyban tudja segíteni a megvalósulását a kerteknek, ha tiszta 
tulajdoni viszonyú telket tud ilyen célra, hosszú távra rendelkezésre bocsátani a leendő 
bérlőknek. 

Előnyünk lehet még, hogy a kerület bizonyos részein engedélyezett a haszonállat tartás, így 
akár egy cityfarmot is támogathatunk, ahol baromfit is nevelhet az aki erre igényt tart. Az 
ilyen kertek alkalmasak arra, hogy a közvetlen környékükből átvegyék a komposztálható 
zöldhulladékot, majd szabályos tárolás után azt helyben fel is használják. 
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Szintén használhatóak ezek a kertek óvodásoknak, kisiskolásoknak szemléletformáló, 
ismeretterjesztő programok lebonyolítására, de van példa terápiás kertre is, mert nem csak a 
fizikális állapotra van jó hatással, hanem a mentálisra is a közös kertészkedés. 

Az Önkormányzat által szervezett kedvezményes növényvásár 

Azon túl , hogy a lakosság engedményes áron juthat hozzá virágokhoz, füszernövényekhez, 
nagyon jó kötetlenebb kapcsolattartásra ad lehetőséget az Önkormányzattal. A bevált 
gyakorlat, hogy a körzetes képviselők bevonásával, tavasszal , lehetőség szerint minél több 
helyszínen legyen megtartva. 
A számtalan egyforma érdeklődési kör alapján létrejött klubok, egyesületek közül , 
természetesen nem lehetett mindről részletesen tájékozódnom, ezért inkább szubjektíven 
válogatva néhány csoport felmerült igényeit és azok megoldásait vizsgáltam meg több 
kerületben, döntéshozókkal illetve szakmai képviselőkkel folytattam egyeztetéseket. 

Kutyafuttatók fejlesztése 

Peremkerületként szerencsés helyzetben vagyunk, mert nagyobb sétákhoz vannak alkalmas 
külterületeink, ahol lehetőség nyílik a gazdiknak a közös kirándulásra. Azonban a 
kiskedvencek napi szükségleteinek elvégzésére és a mozgásigényeik kielégítésére a helyi 
kutyafuttatók szolgálnak csak. Ezeknek a modernizálására és elsősorban , hogy magasabb 
szinten alkalmasak legyenek a kutyák és a gazdák közös kikapcsolódására, folyamatos 
fejlesztéseket tapasztalhatunk. 
Sok futtató játszótér vagy forgalmas gyalogos járdák közelében található, ezért ajánlott 
alkalmazni biztonsági kapukat, amelyek közül legjobban bevált az úgynevezett zsilipes 
rendszer. Ezzel teljesen megakadályozható, hogy a kutyák még véletlenül se tudjanak 
kiszökni illetve az esetleg kíváncsi kisgyerek sem tud észrevétlenül bejutni. 
A futtatók talaja a sár kialakulása ellen többnyire kaviccsal vagy murvával van terítve, ami 
ugyan praktikus, viszont a többnyire lakásban tartott állatok lábát sérti, ezért érdemes 
lecserélni finomabb, homokos keverékre. 
A futtató eszközei amelyek a kutyák ügyességeinek fejlesztésére és az energiáik 
levezetésére szolgálnak, a tapasztalatok alapján, tűzihorganyzott acélból és csúszásmentes 
rétegelt lemezből érdemes készíttetni , ez az anyag amely hosszútávon sem igényel 
karbantartást. 
Az egyre gyakoribb extrém időjárási körülmények miatt igényként merül fel a gazdák 
részéről , hogy fedett beállókat szeretnének a területre. Erre a legtöbb helyen kifeszített 
ponyva-árnyékolókat tesznek fel. 

Kerékpáros fejlesztések a kerületben 

Sajnos eddig a kerületünkben, méltatlanul kevés ilyen irányú fejlesztés, de még csak terv 
sem létezett. Az elmúlt évben ugyan egy nagyon hosszú egyeztetés után, az sem a 
legszerencsésebb módon, de végre elindult a folyamat. 
Pedig ha csak az alábbi tényeket és adatokat vesszük figyelembe, akkor nem lehet elkerülni, 
sőt sürgősen lépni kell , hogy behozzuk a lemaradásunkat ezen a téren. 
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Budapesten az elmúlt egy évben az öt kerékpárszámláló állomás mérése alapján 38%-al 
tekertek többen. 

Szintén egy felmérés alapján a városban élő emberek 60% -a érdeklődik a kerékpározás, 
mint valós és napi közlekedési eszköz használata iránt. Ennek a magas számnak két 
legfontosabb oka: alternatív közlekedési módot keresnek (magas üzemanyagárak, parkolási 
nehézségek a városban, vírusterjedés minimalizálása okán), valamint a pedelec forradalom 
(az elektromos rásegítésű kerékpárok általános hozzáférési lehetősége miatt hosszabb 
távok leküzdésére is alkalmas eszközzé vált) . 
Tehát rengeteg ember van, aki nyitott a kerékpározás iránt, de nagyon érzékenyek a 
nehezebb közlekedési helyzetekre. Amikor megjelennek a közlekedésben, eleinte 
tapasztalatlanok, afféle guruló gyalogos módjára, lassan haladnak. 
Ezért a kerület kerékpározhatóságának minőségét , az úthálózatának kerékpározás 
szempontjából értelmezett versenyképességét nem az így-úgy összetákolt hálózati elemek 
összes hosszának, hanem annak kell meghatároznia, hogy a topográfiájából adódó összes 
lehetséges A-ból B-be utazás mekkora hányada tehető meg biztonságosan. 
összeségében, a kerékpározásban elképesztő növekedési potenciál van, amelyet azonban 
csak okos közlekedéspolitikával lehet kiaknázni. 
A kerékpározás nem hobby, nem szabadidős tevékenység, hanem egy praktikus és 
viszonylag gyors közlekedési eszköz, amivel az emberek konkrét helyekre akarnak eljutni, 
ami többnyire a munkahelye illetve egy közösségi közlekedési csomópont, ahonnan 
átszállva, tovább tudja folytatni az útját. 
A kerékpározás iránt érdeklődők változatos korú és élethelyzetű nők és férfiak vegyesen, 
ezért nem szabad továbbra is úgy tervezni , mintha kizárólag harmincéves atléták élnének a 
kerületben. Helyette a tervezés vezérfonala az kell legyen, hogy a város és szolgáltatásai 
egyaránt megfeleljenek a nyolcévesek és a nyolcvanévesek, meg a köztük lévő korosztályok 
igényeinek is, senki ne legyen kizárva, senki előtt ne képezzenek akadályt a közlekedési 
hálózat elemei. 
Tehát, a közlekedés feltételei akkor tekinthetők kerékpározásbarátnak, ha azokat bármilyen 
korú, különböző társadalmi és gazdasági körülmények között élő emberek eléggé 
biztonságosnak és kényelmesnek érzik ahhoz, hogy használják kerékpárjukat. 

Ha az embereket meg akarjuk nyerni a kerékpározásnak, előfeltételként teljesülniük kell 
néhány alapdolognak: 

• objektíven értékelve biztonságos és a felhasználó által szubjektíven is 
biztonságosnak érzett úthálózat, 

• elegendő és biztonságos kerékpárparkolási megoldás, 

• az autóhasználathoz képest rövidebb eljutási idő , 

A kerékpárforgalom hálózatának tervezésekor fontos a kiindulási és a célállomás közötti 
utazási idő minimalizálása. Először is, a kerülő utaknak a légvonalban mért távolságokhoz 
képest kicsinek kell lenniük, ami a hálózat nagy sűrűségét feltételezi . Másodszor, a 
kerékpározók által elérhető átlagsebességnek nagynak kell lennie. A jelzőlámpáknál és más 
szűkkeresztmetszeteknél minimalizálni kell az időveszteségüket , például a jelzőlámpáknál és 
a csomópontokon a kerékpárforgalom előnyben részesítésével. 
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A forgalomban lévő kerékpárok száma és értéke folyamatosan nő, ezért felértékelődik a 
kerékpárok vagyonvédelme, a parkolási létesítmények alkalmassága a kerékpár biztonságos 
lezárására. 
A kerékpárparkoló szintbeni megközelíthetősége részben a pedelecek nagyobb tömege (25 
kg) , részben a teherkerékpárok mérete és tömege miatt válik egyre alapvetőbb 

követelménnyé. 
A vonzó kerékpárparkolási , -elhelyezési lehetőség is nagyon fontos a módváltáshoz. A bicikli 
ellopásától való félelem is komoly gátja a kerékpárral való közlekedésnek, emiatt is 
szükségesek a kiváló minőségű parkolási létesítmények. Minél hosszabb idejű tárolásra 
szolgál, annál előnyösebb , ha fedett, zárható, őrzött vagy kamerával megfigyelt. 
A különféle kerékpárrekeszek (kerékpárboxok, kerékpárgarázsok) Magyarországon ma még 
ritkán láthatók. Pedig külföldön nagyon elterjedtek. Nagy előnyük, hogy a kerékpár a boxban 
ellopás ellen védett, és nincs kitéve az időjárás viszontagságainak. A használó számára 
további előny , hogy a bringáról nem kell leszedni a lámpákat, az órát, ráadásul a boxban 
egyéb felszerelését is ott tudja hagyni. Nem kell magával vinnie pl. a sisakját. 

Az. Önkormányzatunknak a fenti alapelvek alapján újra kell gondolnia a kerékpáros 
stratégiáját, a mai kor követelményeinek megfelelően , bevonva a kerületi munkaadókat és a 
kerékpártárolás megoldására akár piaci szereplöket. 

Elektronikus menzakártya 

Egy ilyen bevezetése után az ételrendelés kezelése és követése egyszerűsödik a szülők 
számára, valamint kontaktmentes és biztonságos elektronikus fizetési lehetőséget biztosít. 
Az. étkező diákok menzakártyával vehetik igénybe az étkezést. A közös platform 
használatával átláthatóbbá és követhetővé válnak a folyamatok az összes érintett számára 
A menzakártya rendszer lényege, hogy a szülök egy internetes felületen intézhetik 
gyermekük számára az étkezések megrendelését és lemondását. Az. internetes oldaláról a 
teljes folyamat kezelhető. A rendszerbe a szülőknek - előzetes regisztráció után - otthonról , 
a munkahelyről , vagy bármilyen egyéb internet hozzáféréssel rendelkező helyről lehet 
bejelentkezni. Nincs szükség külön program telepítésére: a felület használatához csupán 
böngészőprogram kell vagy akár egy „okostelefonról" is elérhető . Enne használatával az 
Önkormányzatunk akár évi többmillió Ft-os megtakarítást is elérhet, mert akár az előző nap 
is egy gombnyomással lemondható az étkeztetés. 

Nyugdíjasok biztonságérzetének támogatása 

Kormányzati programként működik egy vészhívó rendszer, ami egyik hibája, hogy csak a 
megadott hozzátartozót vagy egyéb kontaktszemélyt értesíti baj esetén, viszont különböző 
okok miatt sok olyan idős polgártársunk van, akinek nincs elérhető közelségben ilyen ember. 
Mivel ez egy bizalmi kérdés is számukra, hiszen a lakáskulcsukat kell átadni valakinek, itt 
szintén tudunk, mint önkormányzat, a Rendőrséggel vagy Közterület-Felügyelettel 
együttműködve szolgáltatást nyújtani, zárt, ellenőrzött tárolás formájában. A sikeres CO 
érzékelő pályázat, amihez ingyen juthattak hozzá az igénylők , mellett hasonló formában, 
betörésgátló készülékeket is ajánlott felvenni a támogatott eszközök közé. 
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Egészségügyi szakrendelések online foglalási rendszer 

A kerületünkben ebben is volt előrelépés , viszont a jelenlegi módszer még a XX. századi 
alkalmazásnak minősül , Az eddig talált legjobb alkalmazások a hotelek foglalási 
rendszeréből lettek átformálva erre a célra. Nagy előnyük, hogy automatikus a 
kapcsolattartás, folyamatosan emlékezteti az ügyfelet az időpontjára , így nehezebben 
feledkezik meg róla. Az időközben okafogyottá vált vizsgálat egyszerűen lemondható, így 
újra kiadható az időpont , rövidülnek a várólisták. Amennyiben a szakrendelésben történik 
változás, rövid idő alatt értesíthetők az emberek, elkerülhető a felesleges várakozás. 
Természetesen, csak akkor éri meg a bevezetése, ha továbbra is önkormányzati felügyelet 
alatt marad a szakrendelő . 

Kamaszbarát Önkormányzat 

A „Kamaszbarát Önkormányzat" címet a „Javíts egy jegyet!" című pályázathoz kapcsolódóan 
lehet elnyerni , amelynek lényege, hogy a pályázat kiírója minden hazai önkormányzatnak 
felajánlja a csatlakozás lehetőségét. A pályázó önkormányzatoknak nincs más feladata, mint 
megkeresni a saját „Településük Legszorgalmasabb Osztályát" 

Térfigyelő kamerák fejlesztése 

Nem lehet eléggé kihangsúlyozni , hogy a lakosság számára a kamerák nyugalmat és 
biztonságérzetet nyújtanak, fontos szerepük van a megelőzésben és a nyomozati 
munkában, ezért itt is folyamatos fejlesztésekre van szükség 
Kerületünkben évről-évre növekszik a kamerák száma, viszont még nagyon messze vagyunk 
a célunktól, hogy folyamatosan követhető legyen akár személy, akár gépjármű a határainkon 
belül. 
Egy jó kamerarendszerrel elérhető , hogy a közterületi bűncselekmények és szabálysértések 
elkövetői ne maradjanak felderítetlenek, illetve már az elkövetésüktől is elálljanak. 
A folyamatos telepítések mellett a legfontosabb, a három típus integrálása, egy rendszerben 
legyen látható a közterületi , a lépcsőházi és az un. hulladéklerakást figyelő mobilkamerák. 
Mivel a sok kamera figyelése munkaerő igényes, egy 150 db-os rendszerhez 15 főre van 
szükség, ajánlott áttérni analitikai szoftver használatára. Az intelligens térfigyelés 
automatikusan detektálja a gyanús eseményeket, bűncselekményeket és azonnal jelzi a 
kezelőnek . Egy ilyen használatával beállítható a figyelések fókusza egy adott területen, 
csoportosulás, rendszám, de akár a piros kabátos emberek követése is lehetséges. 
Természetesen az emberi tényező nem mellőzhető teljesen a figyelésből , viszont lehetséges 
mozgásában korlátozott munkavállalók alkalmazása is erre a feladatra, ezzel is segítve az 
elhelyezkedésüket. 

Közterület fejlesztések 

Több kerületben találkoztam, innovatív és a lakosságot a lehető legszélesebb körben 
kiszolgáló fejlesztésekkel. A közös bennük az volt, hogy bármilyen nagyobb közterületet 
érintő változás előtt, érdemi konzultációt folytattak a lakossággal , közvélemény kutatás, 
fórumok és csak az ezeken beérkező javaslatok elemzése után kezdték el a kivitelezését. 
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Kommunikáció 

Itt viszont én vittem a jó példáinkat a többi kerületbe, az elmúlt két évben látványos 
fejlődésen ment keresztül , mind a közterületi , a nyomtatott, mind az online tájékoztatásunk, 
remélem az önkormányzati pénzelvonások ellenére, még további előrelépésre számíthatunk. 
Két dolgot emelek ki az írásom végén, amiket szerettem volna jobban megvizsgálni, de 
különböző okok miatt ezt nem tudtam véghezvinni . 
Kifejezetten a jó gyakorlati megoldások keresése lakásgazdálkodási ügyekben. Egyrészt, ez 
sokkal időigényesebb munka a lehetőségeimhez mérten, másrészt, amíg nálunk nincs erre 
még elfogadott koncepció, majdnem felesleges. 
A másik, hasznosítható megoldások keresése a parkolási gondokra, természetesen a fizető 
övezetek kizárásával. Sajnos erre a fővárosban nem találtam gyorsan bevezethető példát, 
de mivel ez is egy, a kerületünket súlyosan érintő ügy, tovább keresem a mintaként számba 
vehető megoldásokat. 

Lezárásképpen egy nálunk feltételezhetően csak részben megvalósítható projektről 

számolok be, ami számomra különleges, mert 15 év munkája ért be Újbudán, amiben volt 
szerencsém végig részt venni. Ez az új Bartók-negyed. Amikor elindult, a terv az volt, hogy 
mutassuk meg, lehet egy szerethető , élhető városrészt alkotni , ahol mindenki egyenrangú 
partner. Különlegessége abban rejlik, hogy önmagában megtestesíti a 15 perces városrész 
koncepcióját: gyalogszerrel minden fontos szolgáltató és intézmény 15 percen belül elérhető 
a lakók számára. Közben pedig a kerület Önkormányzata külön figyelmet fordít arra, hogy a 
területen helyet kapjanak a minőségi , sokszor nagy múltú kulturális , gasztronómiai és 
közösségi szolgáltatók, azonban a jelenlétükkel támogassák, ne pedig elnehezítsék a 
lakókörnyezet békéjét és különlegességét. A Bartók-negyedben tehát egymás mellett megfér 
a minőségi kultúra és szórakozás, mindeközben pedig egy biztonságos és feltöltődést nyújtó 
otthon a lakosok számára. 

Budapest, 2022. szeptemberG::f 

1. Melléklet: 

2. Előkészítésért felelős szervezeti egység: 

Jegyzői Iroda 2022. szeptember -~~ · 

eschelák Károly 
képviselő , tanácsnok 

Aláírás: .... .. . ~ ... ........ . .. . 

3. Bizottságok: Kerületfejlesztési Bizottság, Budapest Bizottság ,... LL 
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5. Meghívandók: 

6. Háttéranyag: -
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Határozati javaslat: 

Budapest Főváros XV. Kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota Önkormányzat Képviselő
testülete úgy dönt, hogy elfogadja a kerületek közti egyeztetésért felelős tanácsnok - 2125-

· · · /2022. iktatószámú előterjesztés szerinti - 2022. évi beszámolóját. 
Felelős: polgármester 

Határidő: 2022. szeptember 29. 

Jogszabályi hivatkozás: 
A Képviselő-testület 418/2019. (Xl.6.) ök. számú határozata 

A határozati javaslat elfogadásához egyszerű szavazattöbbség szükséges! 
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